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I. Format for Brief and Hearing

On August 31, September 1, and September 2, 2016, the North Carolina Innocence
Inquiry Commission (“Commission”) will conduct a hearing in this case. Pursuant to N.C.G.S. §
15A-1468(a) this hearing is open to the public. A court reporter will be present at the hearing
and if the Commission decides to refer the case to a three-judge panel, all documents
considered by the Commission and the transcript of the proceedings shall become public record

once filed with the Clerk of Superior Court in Watauga County.*

This brief is submitted to the Commissioners prior to the hearing with the request that
each Commissioner carefully review it in preparation for the hearing. The brief covers
information about the case available prior to the investigation by the Commission staff. The
hearing will focus on evidence uncovered during the Commission’s investigation. The

Commission has subpoenaed witnesses for this hearing.

This brief is formatted to be read from start to finish with the attachments inserted

directly into the body of the brief.
The Commission will be asked to consider the following options:

1. Conclude that there is sufficient evidence of factual innocence to merit judicial
review and refer the case to a three-judge panel pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(c).
2. Conclude that there is not sufficient evidence of factual innocence to merit judicial

review and close the investigation pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(c). Evidence

1N.C.G.S. § 15A-1468(c) and (e) and NCIIC Rules and Procedures Article 6(K).




favorable to the convicted person shall be disclosed to him and his attorney
pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(d).
Direct the staff to conduct further investigation into this case and continue the

hearing to a later date.



Il. Hearing Witnesses

The following individuals are expected to be called to testify at the Commission hearing:

Sharon Stellato, Commission Associate Director

- Catherine Matoian, Commission Grant Staff Attorney
- Meghan Clement, DNA Expert

- Jeffrey Nelson, Witness

- Rene Nelson, Witness

- Robert Charles Bragg, Claimant



Ill. Introduction to Case

At approximately 6:30 PM on Thursday, December 8, 1994, the body of Marvin “Coy”
Hartley, W/M, age 76, was found in his mobile home in Boone, NC by his neighbor, Larry Joe
Grimes. The Victim was lying face down in the living room of his mobile home. A pool of blood
was at his head and blood spattering was observed on the curtains above and to the right of the
Victim. One spot of blood was observed on the ceiling. The cause of death was determined to

be blunt traumatic injury to the head from multiple blows.

Although it is unclear why, law enforcement initially focused on two suspects: Robert
Bragg and Kenneth Coffey. After focusing on these two individuals in the hours immediately
after the crime, law enforcement located and interviewed Coffey on the morning of Friday,
December 9, 1994. Coffey implicated himself, Bragg, and Joe Cothren in the crime. On
Saturday, December 10, 1994, Bragg was arrested in Mountain City, TN. Upon his arrest, Bragg
provided a statement to law enforcement denying his presence in Boone at the time of the
crime and providing details of his whereabouts from the time he left Boone on Wednesday,
December 7, 1994 up until the time of his arrest. Cothren was later cleared of the crime after
law enforcement spoke to him and he stated that he had not been in the area at the time of the
crime. Coffey gave multiple statements to law enforcement, eventually removing Cothren as

having been present, and implicating Rhonda Carson. Coffey’s statements to law enforcement



and his testimony at Bragg’s trial have many inconsistencies; however, he consistently states

that both he and Bragg were present during the crime.?

Coffey and Bragg were tried separately. Coffey testified at Bragg’s trial after being given
use immunity. Other evidence against Bragg included Rene and Jeffrey Nelson, a mother and
her young son, who testified to seeing Bragg and Coffey together, walking behind the Victim on

the afternoon of the crime.

Bragg has maintained that he was in Mountain City, TN from the late afternoon/early
evening of Wednesday, December 7, 1994 until his arrest on Saturday, December 10, 1994.

Multiple alibi witnesses testified that Bragg was in Mountain City, TN on the day of the crime.

After a trial, a jury convicted Coffey of First Degree Murder under the first degree felony
murder rule. Coffey was given a sentence of Life Without Parole. After a trial, a jury convicted
Bragg of First Degree Murder under the first degree felony murder rule. Bragg was given a

sentence of Life Without Parole.

The Commission has conducted additional DNA testing in this case and interviewed
multiple individuals including Coffey and the Nelsons. The results of the DNA testing, along

with the Commission’s investigation, will be presented in the upcoming hearing.

2 After Bragg's trial, Coffey sent a letter to the Court, stating that Bragg was not involved in the murder. This letter
is included later in the brief and will be presented at the Commission hearing as it has not previously been heard.



IV. Law Enforcement Investigation

Timeline

This timeline is intended to provide a detailed outline of the law enforcement

investigation.?

Date and Time Event/Description
(if known)

12/06/1994 According to Henryk Ossowski’s 12/15/1994 interview, Ossowski stated

9:45 AM-UNK that Bragg and Coffey came to his trailer around 9:45 AM. They had a
bottle of wine and he allowed them to drink it there. Bragg left about
12:30 PM. Coffey left shortly after 1:00 PM. Around 4:00 PM, Ossowski
saw Bragg at the Harris Teeter. Bragg was buying beer. Around 6:00 PM,
Jolene called him five times and he heard Coffey in the background
talking. 12/06/1994 was the last day that he saw Bragg.

12/06/1994 According to Rhonda Carson’s 12/15/1994 interview, Carson says that

2:10 PM the last time she saw Bragg was on 12/06/1994 day when the police
picked him up after her son, T.J., called the police. Carson recalled that
Bragg was wearing a tan trench coat and Coffey was wearing a blue vest.
According to Rhonda Carson’s 01/09/1995 interview, Carson stated that
the last time that she saw Bragg was on 12/06/1994 when the police
were talking to them together.

12/06/1994 Boone Police Department officers arrive at The Pantry/Peddler after

2:12PM receiving a 911 call from Carson regarding Kenneth Coffey and Robert
Bragg. Coffey and Bragg are arrested for public intoxication.

12/06/1994 According to Watauga County Sheriff Department records, Bragg and

2:45 PM Coffey are received into custody.

12/06/1994 According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Bragg went to Marvin

7:00-8:00 PM “Coy” Hartley’s (Victim) trailer. Bragg asked the Victim if he could spend

the night and the Victim agreed. Bragg went to the store for the Victim
and purchased a six pack of Bud and a loaf of bread. He also went to
Joe’s (LNU). He returned to the Victim’s trailer and they ate supper.

Interview included in brief.

3 The information contained in this timeline comes from the Boone Police Department file and the SBI Investigative

file.




12/06/1994 According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Bragg and the Victim
10:00 PM- went to sleep at the Victim’s trailer.
Midnight

Interview included in brief.
12/07/1994 According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Coffey arrives at the
3:00 AM Victim’s trailer. Bragg and Coffey stay up the rest of the night.

Interview included in brief.
12/07/1994 According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Bragg and Coffey

6:00-6:30 AM to
10:00-11:00AM

leave the Victim’s trailer and walk to the A & P. When it opens at 7:00
AM, they buy two bottles of wine. Coffey and Bragg stand outside
drinking the wine until 10:00-11:00 AM.

Both then walk to Henry’s residence (later determined to be Henryk
Ossowski) in the Greenway Trailer Park. Coffey stays at Ossowski’s
house but Bragg leaves and takes the AppalCART (city bus) to the Harris
Teeter.

12/07/1994 According to Carmen Turbeville’s 12/09/1994 interview, Turbeville
Morning- stated that she saw Bragg Wednesday morning or afternoon around the
Afternoon Holiday Inn, hitch-hiking north on Highway 321. Rhonda Carson and
Kenneth Coffey were around this area.
12/07/1994 According to Henryk Ossowski’s 12/15/1994 interview, Ossowski stated
After 2:00 PM that he was at the Fair Value, walking north to catch the bus. He saw
Coffey, Bragg, and Rhonda walking toward Greenway Trailer Park. Coffey
was wearing a navy jacket. Bragg was wearing a long tan-looking coat.
One of them was carrying a grocery bag.
12/07/1994 According to Robert Bragg’'s 12/10/1994 interview, Bragg sees Gary
3:00-4:00 PM Edwards and Darlene (Laney) at the Harris Teeter. Edwards gives Bragg a
(or earlier) ride to Mountain City, TN.
Interview included in brief.
12/07/1994 According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Edwards and Bragg
4:00-5:00 PM arrive in Mountain City, TN at Jay Manuel’s house.
Interview included in brief.
12/07/1994 According to Bonnie Jean Crawley’s 02/06/1996 interview, she contacts
After 5:00 PM the District Attorney’s Office on this date because she learns that Gary

Edwards has been subpoenaed as a witness in the pending Bragg trial.
Crawley has heard that Gary Edwards plans to testify that he (Edwards)
had taken Bragg to Mountain City, TN before the Victim was killed.
Crawley stated she doesn’t know when Edwards was to have taken Bragg
to TN but she remembered that the day before the Victim was killed, she
saw Bragg in Boone. It was Wednesday, close to 5:00 PM when she left
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walking from her residence to the Fair Value Grocery on a path which is
behind the trailer park. On her return, she walked up the 321 way and
cut behind the Scottish Inn and Pepper’s Restaurant. It was getting dark
and about this time, Bragg stepped out from behind a metal shed and
startled her. Bragg was very drunk and Coffey was sitting on the ground
with a liquor bottle next to him. Coffey had his back against Pepper’s
Restaurant. Crawley knew Bragg and Coffey from her previous work at
the Hospitality House in 1990/1991. Bragg gave Crawley a hug and she
stepped back. Bragg asked Crawley about getting a haircut and she told
him to come by sometime Friday evening. Crawley said she knew Bragg
did not know where she lived. Crawley later heard that Bragg was
arrested in Mountain City, TN.

12/07/1994
7:00-7:55 PM

According to Jay Manuel’s 12/10/1994 interview, Manuel is arrested in
Mountain City, TN for public drunkenness. Manuel originally says Bragg
arrives at his house on Tuesday, December 6%". After police tell Manuel
that Bragg was arrested in Boone, NC on that date and they are
conducting a murder investigation, Manuel says that Bragg was there
yesterday and today, and that Bragg and Judy Thomas spent Friday night
in Manuel’s back bedroom.

12/07/1994
9:00-10:00 PM

According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Bragg and Manuel
walk to the Town and Country Bar & Store in Mountain City, TN. Bragg
and Manuel get separated and Manuel is arrested. Bragg says that he
waits for Manuel to get out of jail and possibly then they went back to
Manuel’s residence. John and Jackie Shoemake arrived at Manuel’s
residence with a key. John Shoemake had a key even though he did not
live there.

Interview included in brief. Arrest records for Manuel included in brief.

12/07/1994
9:30 PM -
Midnight

According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Bragg gets a ride with
three guys to his brother, Jim Bragg’s house in Mountain City, TN. Jim
Bragg was watching a Clint Eastwood movie when he arrived. Paul
(LNU) came to Jim Bragg’s and they sat and talked in the basement.
Bragg went to bed around 11:00 PM-Midnight.

Interview included in brief.

12/08/1994
9:45 AM-UNK

In his 12/10/1994 interview, Henryk Ossowski stated that Bragg and
Coffey came to his house in Boone, NC around 9:45 AM. Bragg left
around 12:30 PM. Coffey left around 1:00 PM. Later that day he saw
Bragg and Coffey walking toward the Victim’s trailer. Bragg had been
staying at the Victim's trailer.

According to Henryk Ossowski’s 12/15/1994 interview, Ossowski stated
that these events occurred on 12/06/1994 not 12/08/1994.

1"




On 12/28/1994, Ossowski was re-interviewed concerning his statements
and stated that he is sure Coffey and Bragg were at his house on Tuesday
12/06/1994.

12/08/1994 According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Jim Bragg drops
5:30-6:00 AM Bragg off at the 24 hour store and Bragg walks to Jay Manuel’s house.
The door was unlocked and Bragg went inside.
Interview included in brief.
12/08/1994 According to Robert Bragg’s 12/10/1994 interview, Bragg provides

Remainder of the
day

details in his interview regarding these events and who he was with.

Interview included in brief.

12/08/1994 According to a copy of Rhonda Carson’s timecard from the Quality Inn

7:45 AM that Detective Harrison obtained on 01/13/1995, Carson goes to work.

12/08/1994 According to Coffey’s 12/09/1994 interview, he went to the Amoco and

8:00-10:00 AM bought a 12 pack of beer. Coffey took the beer to the Victim’s trailer and
drank it with the Victim. He then went to Richard Rominger’s and
Jolene’s. Coffey got a ride with Jim Earp to the pawn shop downtown.
He sold a ring to Earp and pawned a ring. He then went to Attorney
Diane Griffin’s office. While walking back to the Victim’'s trailer, Coffey
was stopped by two deputies who served a subpoena on him to be in
court.
Interview included in brief.

12/08/1994 According to Jim Earp’s 12/11/1994 interview, he went to the A & P and

9:05-9:10 AM Coffey was out front wanting a ride. Coffey first wanted a ride to the
Wildcat Flea market and Earp told Coffey he was already late for work.
Earp takes Coffey uptown and Coffey tries to sell Earp a ring for $20.
Earp buys the ring for $10.

12/08/1994 According to Marie Potter’s 03/20/1995 interview, she sees Coffey

9:30 AM walking across the field and head up the street, cutting across the
neighbor’s yard. (Potter lived on the next street over from the Victim,
which is Summer Drive).

12/08/1994 According to Nancy Horton’s 12/16/1994 interview, she sees the Victim

9:30 AM in the trailer park walking down the street.

12/08/1994 According to Betty Grimes’ 12/09/1994 interview, she sees the Victim at

Around 10:00 AM

the bridge by K-Mart.

According to Judy Wolber’s 12/08/1995 interview, she sees the Victim at
the bridge at the back of K-Mart.

12/08/1994
10:30-11:00 AM

According to Coffey’s 12/09/1994 interview, Coffey is back at the
Victim’s house after stopping to buy a 12 pack of beer from the Amoco.
Coffey drank 4-5 beers while the Victim drank the rest.
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Interview included in brief.

12/08/1994 According to Lisa Hanes’ 12/21/1994 interview, she sees the Victim
Before 12:00 PM | walking in the trailer park in the morning before noon.

12/08/1994 According to Nancy Horton’s 12/16/1994 interview, she sees Coffey by K-
Around 12:00 PM | Mart in Boone, NC.

12/08/1994 According to Cherie Gray’s 12/09/1994 interview, she sees the Victim
12:00 PM walking up Winter Drive toward his trailer.

12/08/1994 According to Gloria Parlier’s 12/30/1994 interview, she sees the Victim
12:45 PM walking down the road (location not stated in report).

12/08/1994 According to handwritten notes of a 12/09/1994 interview of ABC Store
1:00 PM employee Steve Combs, the Victim came in at approximately 1:00 PM.
12/08/1994 According a copy of Rhonda Carson’s timecard from the Quality Inn that
1:49 PM Det. Harrison obtained on 01/13/1995, Carson gets off work.

12/08/1994 According to Tony Triplett’s 12/10/1994 interview, he sees the Victim
Around 2:00 PM | walking South on 321 towards the ABC store.

12/08/1994 According to Coffey’s 01/09/1995 interview, Coffey met with his attorney

Before 3:00 PM

Diane Griffin regarding his disability claim that morning. At 9:00 AM he
caught a ride with Jim Earp from the A & P to the pawn shop where he
pawned a ring. He sold also sold a ring to Earp. He walked back from
town and was stopped by two deputies and served with subpoenas for
court. He went to Murphy’s Restaurant where he had left his coat and a
bottle of medicine. He got his jacket and went to Bojangles for a drink.
Coffey then went to the Victim’s trailer, took a nap, and woke up at 3:00
PM

Interview included in brief.

12/08/1994
3:00 PM

According to Coffey’s 03/21/1995 interview, the Victim gave him $3.35
and Coffey went to the ABC store to purchase the Victim a bottle of
Popov vodka. Coffey saw Bragg on his way back and Bragg told him he
(Bragg) was going to rob the Victim. Coffey first protests and then
agrees. Bragg hit the Victim twice in the head with a trailer ball hitch.
Bragg gave Coffey $265. Coffey went to the A & P and called Shirley
Faircloth. Coffey later adds to the interview that Rhonda Carson walked
into the trailer when Bragg hit the Victim.

Interview included in brief.

12/08/1994
After 3:00 PM-
Before 5:15 PM

According to Rene Nelson’s 12/09/1994 interview, sometime after 3:00
PM but before she left to go to the daycare about 5:15 PM, and before
dark, she saw Coffey come out of the Victim’s yard. Coffey was walking
fast toward Greenway Drive and “looking wild.” Coffey knows not to say
anything to her. She does not like him and thinks he is “trash.” Coffey
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was possibly wearing a dark color flannel shirt or jacket. Nelson does not
recall any of his other clothing.

Interview included in brief.

12/08/1994
After 3:15 PM

According to Jeffrey Nelson’s 12/15/1994 interview, Jeffrey rides the bus
home and gets home between 3:12-3:15 PM every day. On this day,
Jeffrey can’t recall what reading he had to do, but it did not take him
very long and he did not have to change clothes before he could go
outside and play. Some of his friends (named in interview) and Jeffrey
played soccer in Jeffrey’s yard and he saw the Victim walk by with his
cane, which looked like a walking stick. When the Victim was halfway to
his trailer, Jeffrey saw two men, Coffey and Bragg. Bragg had something
hanging out of his pants in the front that kind of looked like a stick.
Jeffrey saw them go up the Victim’s steps and inside. Jeffrey then went
back down the road and did not see them leave the Victim’s home.

Interview included in brief.

12/08/1994
3:30 PM

According to Coffey’s 12/09/1994 interview, the Victim gave him $3.35
and Coffey walked to the ABC storeto purchase the Victim a bottle of
Popov vodka. At the intersection of Greenway and Winter Drive (the end
of the Victim’s road), Coffey met Bragg and Joe. They followed him and
entered the Victim’s trailer behind him. Bragg hit the Victim with the
trailer hitch ball in a sock. Bragg picked up a black wallet that fell off the
Victim. Coffey saw only one hit and then fled to the A & P and called
Shirley Faircloth. Within 10-15 minutes, Joe and Bragg arrived at the A &
P and Bragg gave Coffey $260. Bragg threatened Coffey about saying
anything, and then Bragg and Joe walked off. Faircloth arrived and they
(Faircloth and Coffey) went to Woodlands (an upscale restaurant) and
Ichabod’s (a bar/pool hall) in Blowing Rock to eat and drink. They then
stayed the night at Faircloth’s.

Interview included in brief.

12/08/1994
3:30 PM

According to Linda Wilcox’s 12/16/1994 interview, Wilcox saw Coffey
going up the street with a can of beer, wearing some type of white shirt
and blue jeans. Wilcox could not say for sure that Coffey went to the
Victim'’s trailer, but he went up that way.

Wilcox stated she saw the Victim pass by that day when she went to
have coffee with Jettie Sheulls (no time provided).

Wilcox stated she has known Coffey for a couple of years and he had
lived in the trailer park but there was a lot of fighting and drinking.
Wilcox stated she would still see Coffey in the trailer park 2-3 times a
week.
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Wilcox saw Bragg’s photo in the Watuaga Democrat newspaper on
Wednesday after he was arrested for murder. Wilcox said she had seen
Bragg once before, right before Thanksgiving, around the Pic ‘N Pay and
later when he came around the Victim’s trailer.

Wilcox said her grandson, Jeffrey Nelson told her that he heard the
Victim and Coffey arguing one time. Wilcox is Rene Nelson’s mother.

12/08/1994
After 3:30 PM-
Before 5:00 PM

According to Rhonda Carson’s 12/15/1994 interview, Carson walks to the
A & P and while she was standing at the A & P, Coffey came walking
around the A & P from the field side and walked up to her. They spoke
and he hugged her. Coffey then walked toward Fair Value Grocery.
About 15-20 minutes later, Coffey came walking back and went to the
pay phone. At this time, Carson was sitting in a girl’s car (later identified
as Christy Osborne’s car). After Coffey used the pay phone he went back
up toward the end of the A & P toward the field. After Coffey left,
Carson waited at the A & P until about 5:00 PM when her landlady
picked her up.

In her 1/9/1995 statement, Carson added that she bought beer for
Christy Osborne on that day. Osborne was 17 or 18 years old at the time.
She further added that she was at the A & P for around 45 minutes
before she saw Coffey the first time. On this date, Carson says that her
new landlady picked her up at around 4:45 PM. Carson stated that she
hadn’t seen Bragg at all on this day.

12/08/1994
3:30-4:00 PM

According to Shirley Faircloth’s 12/09/1994 interview, Coffey calls her
and asks her to come pick him up. She asks Coffey where he is, and he
replies The Pantry. Coffey tells Faircloth he is on his way to the Victim's
to bring the Victim his liquor. Faircloth tells Coffey to call her back in 20
minutes (Coffey does not).

12/08/1994
3:30-4:30 PM
(Closer to 4:00)

According to Christy Osborne’s 07/11/1995 interview, she sees Rhonda
Carson in the A & P parking lot. Osborne is with Kanessa Hamby.
Osborne and Carson knew each other. Osborne has also met Coffey
before. Osborne gives Carson a twenty dollar bill to buy them beer at
the A & P. Carson returns to the car with the beer and the three of them
sit in Osborne’s car drinking. Carson points out Coffey at the far end of
the building and states “That’s my ex-boyfriend, Kenneth, | don’t like him
anymore.” Osborne recalls Coffey wearing dark jeans and a dark colored
light coat or jacket.

According to Kanessa Hamby’s 07/13/1995 interview, the time is after
3:00 PM. While in the car drinking, Carson says that a man walking to
the pay phones at the A & P is her ex-boyfriend. Hamby states it was a
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white male with shoulder length hair, wearing a light jacket and painting
clothing. Hamby states the man used the phone twice.

12/08/1994
3:30 PM

According to Carmen Turbeville’s 12/09/1994 interview, she stated that
Shirley Faircloth told her that Coffey called her around 3:30 PM and said
pick him up at the A & P. He told Faircloth he had to go to the ABC store
to get the Victim some liquor. Coffey told Faircloth he had $400.
Faircloth said that the day before, Coffey had no money. Faircloth has
the clothes that Coffey was wearing at her house.

12/08/1994
4:10-4:45 PM

According to Nancy Horton’s 12/08/1994 interview, (conducted at 9:14
PM, shortly after the crime), at 4:10 PM, Horton saw the Victim walking
out of his trailer. At 4:45 PM Horton saw a white male going into the
Victim’s trailer. Horton has seen this man before and was looking out the
door at him.

Horton’s Description: “6’1 or 6’2, bushy hair, brown in color, he had a
hat on, jean jacket (faded), and was carrying a brown bag, very small. No
facial hair, ruddy looking skin.”

According to Nancy Horton’s 12/16/1994 interview, she arrives home
between 4:10-4:15 PM and sees the Victim coming down the street from
his trailer. Horton says hello to the Victim, goes inside her home, and
begins cooking supper. During the next 10-15 minutes, Horton sees a
man out her window walking down the street towards the Victim’s
trailer. Horton states she has seen this man in the past going to the
Victim's trailer.

Horton’s Description: white male, late 30’s, rough looking, dark skin,
about 6’ tall, medium build, black and gray hair and his hair is real thick
looking. The man was carrying something in his hand which she thinks
was a brown paper bag, maybe the size of a 5! bottle. She also recalls
the man had a cap or hat on.

Nancy Horton was cooking dinner in her trailer when Rene Nelson
arrived and asked for a ride to Rainbow Daycare to pick up her kids.
Horton stated that they were gone for approximately 20 minutes.

12/08/1994
4:00-4:30 PM

According to Steve Combs’ 12/09/1994 interview, Coffey comes into the
ABC Store and asks what kind of liquor the Victim likes. Coffey pays
exact change ($3.35) for a bottle of Popov vodka.

12/08/1994
4:00-5:00 PM

According to Russell Swift’s (manager of the A & P) 1/27/1995 interview,
he sees Coffey in the store picking up a six pack of beer. Swift tells
Coffey to leave or he would call police. Coffey puts the beer back and
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leaves. Swift saw Coffey go towards the pay phones. Swift did not know
Rhonda Carson by name but remembers seeing a woman coming in and
out of the store until about dark. Swift mentions that this woman has a
teenage son who is with her a lot. '

12/08/1994
4:40-5:00 PM

According to Shirley Faircloth’s 12/09/1994 interview, Coffey calls her
back and she picks him up at the A & P. He gets into her car and says he
wants to take her out and have a Merry Christmas. He also says he
wants to get Crystal (his daughter) a baby doll. Faircloth asks if he has
money and he says he does. They sit at the A & P for 15-20 minutes and
then go to Woodlands (an upscale restaurant in Boone). While there,
Coffey gives the guitar player $7.00 to pay a song. Faircloth states that
the last time she saw Bragg was a week prior.

12/08/1994
4:50-5:00 PM

According to Rene Nelson’s 12/15/1994 interview, between 4:50-5:00
PM she went to the daycare and was gone maybe 10 minutes. A few
minutes later, her son Jeffrey called her outside and said he wanted to
know “why that damned old Kenneth Coffey and Big Bob were following
him (Coy) up the road.” Jeffrey wouldn’t shut up until she came outside.
Nelson saw Coffey and Bragg. The Victim was almost at his trailer and
Bragg said something like “ain’t that right”, “ain’t that right, you son-of-
a-bitch, Coy” and Coffey was laughing. She could tell they were drunk.
Nelson said Jeffrey got on his bike and told her that he saw them go into
the Victim’s house. Nelson saw Bragg swinging something in his right
hand and it had something round in it and the sock was dark in color.

Nelson describes the clothing of Bragg and Coffey.

Nelson states that Agent Steve Wilson came and interviewed her on
Friday morning and she told him that she had seen Coffey but she was
too scared to say anything else. Nelson describes a previous incident
between herself, Rhonda Carson and Coffey in which Coffey threatened
her and was evicted from the trailer park.

Nelson states she saw yesterday’s Watuaga Democrat and it had Bragg's
photo in it.

Interview included in brief.

12/08/1994
5:00 PM
Or After

According to Phyllis Knight’s 1/27/1995 interview, she is a neighbor of
the Victim and spent most of the day sleeping. She recalls hearing a
noise over at the Victim’s trailer and the time may have been 5:00 PM or
a little after. She describes the noise as maybe a knocking on the door.

12/08/1994
5:10 PM

According to Nancy Horton’s 12/16/1994 interview, she sees the Victim
walking down the road to his trailer. Horton calls her son to eat dinner
and does not know anything else until the ambulance arrives.
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12/08/1994
5:10 PM

According to Cherie Gray’s 12/09/1994 interview, she sees the Victim
going up the steps to his trailer. She says he is wearing a green jacket
and jeans and carrying his walking stick or maybe something with a
brown handle.

12/08/1994
5:00-5:35 PM

According to James “Bo” Tugman’s 12/09/1994, 12/16/1994, 07/18/1995
interviews, he sees the Victim at the ABC Store and holds the door open
for the Victim. Tugman states that he got off work at 4:45 PM and
arrived at the ABC between 5:00-5:30 PM. Tugman stood in line to
purchase his item and Coffey was in line alone behind Tugman.

12/08/1994
5:25-5:30 PM

According to Nancy Horton’s 12/08/1994 interview (conducted at 9:14
PM, shortly after the crime), she sees the Victim going back to his trailer.

12/08/1994
5:30 PM

According to Shirley Faircloth’s 12/10/1994 interview, Faircloth wakes up
from her nap and the phones rings. It is Coffey telling her to pick him up
from the A & P. When she arrives, Coffey is drunk and they sit in the car
talking about where they want to go. Coffey tells her, “Shirley, you
always tell me that | owe you something and we are going to have a
Merry Christmas.”

They go to Woodlands (an upscale restaurant in Boone). Coffey bought
beer for two people at the bar. They stayed and listened to a couple of
sets of a man who was playing the guitar. Faircloth said Coffey had four
$100 bills in his sock and gave her $20. They go to Ichabod’s (bar/pool
hall) and play pool. She believes they stayed about an hour and Coffey
drank two beers. On the way home, Faircloth stops at The Pantry on
State Farm Road and Coffey buys beer. Faircloth says she now only sees
two $100 bills in his sock.

They go to Faircloth’s apartment and Coffey calls his father (Jack Coffey)
at 10:25 PM. She hears him tell his father “Dad, I'll pay you that $126.00
that | owe you.” She also hears him say “Me and Bobby Bragg did
something to come into some money.” Jack Coffey asks Faircloth if
Coffey can spend the night and she says yes. Coffey spends the night at
her home.

Faircloth states that the last time she saw Bragg was a week prior.

12/08/1994
5:45-6:00 PM

According to David Doss’ 12/09/1994 interview, he arrived home at his
trailer and saw a tall man walking up toward the end of the street and
walk to the left toward the Victim’s trailer. Doss said the man had a dark
color coat and blue jeans. Doss does not know what trailer this person
went to.

12/08/1994
5:30-6:30 PM

According to Bradley Wheeler's 01/13/1995 interview, he went to his
girlfriend’s home on 12/08/1994 (Judy Wolber). Wheeler and his friend
were watching TV. Wheeler hears Joe Grimes knocking on the Victim’s
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door and calling for the Victim. Wheeler mentions that on that Tuesday
(12/06/1994), he had heard some yelling and knocking coming from the
Victim’s trailer.

12/08/1994
6:15-6:30 PM

According to Larry Joe Grimes’ 12/08/1994 interview, he went to the
Victim’s home to bring him supper and the front door was closed. He
went inside and saw the Victim lying on the floor face down. Grimes got
his wife Debra and they called 911. Grimes stated he saw the Victim
walking two or three times that day prior to 1:00 PM, but does not
provide specific times.

According to Debra Sue Grimes’ 12/21/1994 interview, her husband
went to bring the Victim dinner between 6:15-6:30 PM. He returned
stating something was wrong with the Victim and she accompanied her
husband to the Victim’s trailer. The Victim was wedged in the corner.
Her husband left to call 911 and she checked the Victim for a pulse.
There was no pulse. When she touched his forehead, her hand had
blood on it. Debra stayed with the Victim until first responders arrived.

12/08/1994
6:20-6:30 PM

According to Cherie Gray’s 12/09/1994 interview, she left her home
between 6:20-6:30 PM to take her daughter to the skating rink. She saw
lights on inside the Victim’s trailer and the lights looked pretty bright.
Gray stated that she had seen a couple of guys walking in and out of the
trailer park. One of the guys had dirty blond hair with a leather jacket
with things hanging off of it. She recalls seeing this guy walking by
himself.

Cherie Gray was re-interviewed on 10/11/1995, when Gray was
contacted at the request of the DA regarding her prior statement
“concerning seeing two people in the trailer park between 6:20-6:30.”
Gray states that as she was getting ready to leave to take her daughter to
the skating rink between 6:20-6:30 PM she looked out her window. Gray
saw a white male with collar length blond hair, maybe 5’10, not heavy,
walking down the street toward the highway. She said he had on a black
leather jacket with chains and do-dads hanging off of it, and he may have
had on blue jeans. Gray did not remember anything about the other
person, but stated that both guys were walking down the street, but they
were not together.

12/08/1994
6:41 PM

Boone Police Department receives a call and police arrive at the Victim’s
home. The Victim is pronounced dead on arrival (DOA).

12/08/1994
7:20-7:46 PM

Boone Police Department Detective Shook and Detective Harrison arrive
on the scene.

12/08/1994

Detectives Shook and Harrison processed the crime scene. This
consisted of taking photographs and preparing sketches with
measurements.
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7:55 PM-the early
morning hours of

EMS workers take the Victim’s body to the Watuaga Medical Center for

12/09/1994 the autopsy. Detectives Harrison and Shook attend the autopsy. Dr.
Brent Hall performs the autopsy and determines the Victim died from
blunt force trauma. The detectives collect the Victim’s clothing from the
autopsy and take the clothing to the Boone Police Department. There
they meet with SBI Agents Pam Tully and Steve Wilson (approximately
2:30-3:00 AM). All four return to the crime scene where they collect
additional evidence and conduct a search of the scene.

12/08/1994 Detective Shook goes to the home of Nancy Horton and briefly

9:14 PM interviews her. According to Detective Shook’s notes, “During the
interview of Nancy Horton, she gave a description of a possible suspect.”
This interview states that at 4:45 PM Horton sees a white male going into
the Victim’s trailer. Horton has seen this man before and was looking out
the door at him.

Horton’s Description: “6’1 or 6’2, bushy hair, brown in color, he had a
hat on, jean jacket (faded) and was carrying a brown bag, very small. No
facial hair, ruddy looking skin.”

Horton’s interview states that shortly after this, between 5:25-5:30 PM,
she sees the Victim going back to his trailer.

12/08/1994 Detective Harrison interviews neighbor Judy Wolber who has just arrived

9:20 PM home at 9:00 PM. Wolber states she has not seen anything.

12/09/1994 According to Detective Shook’s notes “NOTE The description given by the

4:35 AM interview of Nancy Norton matched the description of Bobby Bragg.”

12/09/1994 Detective Shook called the Watauga County Jail to see if they had a

5:11 AM picture of Robert Bragg. Jailer Patti Eller said that they did not.

12/09/1994 Detective Shook called the Watauga County Jail to see if they had a

5:18-5:30 AM picture of Kenneth Coffey. Jailer Patti Eller said that they had one photo
but she could not let him take it from the jail. Detective Shook made a
copy of the photo and copied Robert Bragg's jail records.

12/09/1994 Detective Harrison learns of the copy of the photo of Kenneth Coffey.

5:47 AM Phone calls are made to the Watauga County Jail to obtain the original.
Detective Harrison’s notes state “Information is received that Coffey and
Bragg might be staying at the Red Carpet Inn.” The source of this
information is not listed.

12/09/1994 Detective Shook obtains the original photo of Kenneth Coffey from the

5:55 AM Watuaga County Jail.

12/09/1994 Detective Shook calls the Red Carpet Inn to see if Coffey or Bragg are

7:30 AM staying in a room there. They are not.
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12/09/1994 Detective Shook, Detective Harrison, and Agent Wilson go to the

7:40 AM Longvue Motel to see if Coffey and Bragg are staying there. They speak
with the manager, Betty Triplett, and she advises that they are not there.
Detectives then check door-to-door and speak with the motel occupants
with negative results.

12/09/1994 According to later interviews with Rhonda Carson’s co-workers at Quality

8:00 AM Inn, Carson arrives at work and tells details about the crime to them.
News and details of the crime have not been reported in the newspaper
yet.

12/09/1994 Detectives Shook, Detective Harrison, and Agent Wilson start to conduct

8:05 AM interviews on Winter Street.

12/09/1994 According to a 12/12/1994 interview, Belinda Reece stated that on either

8:30 AM Thursday 12/08/1994 or Friday 12/09/1994, around 8:30 AM, Bragg
came into the Department of Human Services office in Mountain City,
TN, to apply for Medicaid. Bragg asked Reece for a couple of dollars and
she gave it to him. Bragg carried on a normal conversation with Reece.
Bragg had an odor of alcohol and was wearing a tan winter coat and dark
pants, possibly blue jeans. Bragg was carrying his guitar in a black case.
After speaking with other secretaries in the office, they stated that it was
12/09/1994 when Bragg came to the office.

12/09/1994 According to Jim Earp’s 12/11/1994 interview, Coffey calls Earp at work
9:00 AM from Faircloth’s residence. Coffey states he wants to get back the ring he
sold to Earp because he had come into some money.

12/09/1994 Junior Coffey (Kenneth Coffey’s brother) calls Shirley Faircloth’s house

10:00 AM and tells Faircloth and Coffey that police are looking for Kenneth Coffey.

12/09/1994 Detective Shook and Detective Harrison ride to King Street in an attempt

10:10 AM to locate Coffey and Bragg, but are unable to locate them.

12/09/1994 Detective Shook calls a detective with the Watauga County Sheriff’s

11:24 AM-1:00 Dept. to assist in locating Coffey in the Sampson area. They ride to

PM Coffey’s address, but he is not there. They then go Coffey’s father, Jack
Coffey, at a Christmas tree lot. He advises that Coffey is at Shirley
Faircloth’s.

12/09/1994 According to Jim Earp’s 12/11/1994 interview, Faircloth calls Earp and

11:30 AM says she is scared. She says Coffey had $S400 and that she had picked him
up at the A & P at 6:30 PM on December 8 and Coffey told her they
could go and eat.

12/09/1994 Detective Shook, Detective Harrison, and others arrive at Shirley

1:17 PM Faircloth’s residence and locate Coffey. They transport him back to
Boone Police Department.

12/09/1994 Interview of Coffey. Coffey implicates himself, Bragg and Cothren.

1:48-7:00 PM

Interview included in brief.
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12/09/1994 Detective Harrison and Agent Wilson call ADA Gerald Wilson at his

7:30 PM residence and brief him on information from the interview.

12/09/1994 Coffey calls his father, Jack Coffey, from Detective Harrison’s office to

7:45 PM pick him up at The Pantry.

12/09/1994 Agent Wilson and Detective Shook (with others) call DA Tom Rusher and

7:55 PM relay the case. Rusher tells them to obtain a first degree murder warrant
for Robert Bragg. Rusher tells them at this time he does not want Coffey
charged with anything and for them to schedule a polygraph of Coffey.

12/09/1994 Detective Shook, Detective Harrison, and Agent Wilson go to the

9:20 PM magistrate’s office and obtain a first degree murder warrant for Robert
Bragg.

12/09/1994 Detective Harrison issues a BOLO (Be On The Lookout) for Robert Bragg

11:13 PM and Joe Lee Cothren.

12/10/1994 According to Judy Thomas’ 12/10/1994 interview, Bragg was in Mountain

11:59 AM City, TN sometime after 8:00 AM on Friday, 12/09/1994. She had been in

Mountain City, TN since Wednesday, 12/07/1994. On 12/09/1994 she
had gone over to Jay Manuel’s trailer to clean. She gave Bragg $3.00 to
get cigarettes. Bragg told her that he borrowed $5.00 from Belinda at
Human Services when he was up there to get Medicaid. Bragg brought
the papers back and got Thomas to fill them out and mail them. Thomas
stated that she had spent the night with Bragg at Manuel’s trailer.
Detective Harrison obtained Bragg’s clothing from Thomas at her
residence.

At 2:40 AM on 12/11/1994, Thomas was re-interviewed by Detective
Harrison and Agent Wilson, after Agent Wilson completed his interview
of Bragg. Thomas stated that she saw Bragg sometime Friday morning.
He had mentioned that he and his brother Jim were not getting along.
Bragg pulled a trailer hitch out of his pocket. She asked him what he was
doing carrying a trailer hitch and he said he had been moving some
trailers.

According to Judy Thomas’ 2/12/1996 interview, Thomas stated that she
saw Bragg on Friday morning. She was sweeping off the porch at Joe
Smith’s residence and Bragg walked up the street and brought her the
application for the Medicaid card. Thomas sat on the porch and filled
out the papers. Afterward, Bragg left and said he was going back to
Human Services to turn in the papers. Later in the day, Geraldine
Thomas, who lives across the street from the Smith'’s, called to her to
come across the street because Bragg was there and Geraldine wanted
her to listen to the song Bragg was playing on the guitar. Thomas stated
that sometime late that evening she went over to Jay Manuel’s trailer
which is just down the street. She cleaned Manuel’s trailer and cooked
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supper for Manuel, Bragg and herself. Bragg and Manuel had been
drinking beer. Thomas spent the night at Manuel’s trailer, and she and
Bragg slept in the back bedroom together.

12/10/1994 Based on an interview of Tony Triplett indicating that the Victim hid his

5:55 PM money, Detective Shook, Detective Harrison, and Agent Wilson return to
the Victim’s home with a search warrant. They “mainly” look for money
which the Victim had supposedly hidden. They look in the front
bedroom closet and under the kitchen sink. No money was found. In the
trash, Agent Wilson found an empty Budweiser carton, 11 empty
Budweiser 11 oz. bottles, a small empty Jack Daniels shot bottle, and one
Budweiser bottle cap on the kitchen table.

12/10/1994 Detective Freddie Ainsworth of the Johnson County Sheriff’s Department
called Jim Bragg and told him that he was looking for Bragg because BPD
had a homicide warrant for him. Jim Bragg told Ainsworth that he hadn’t
seen Bragg for two to three months.

12/10/1994 Detective Harrison is informed that Robert Bragg has been arrested in

7:50 PM Mountain City, TN.

12/10/1994 Detective Harrison calls the Johnson County Sheriff's Department and

8:05 PM advises them they will be in route shortly. Detective Harrison and Agent
Wilson drive to Mountain City, TN.

12/10/1994 Agent Wilson interviews Robert Bragg in Mountain City, TN.

9:28 PM
Interview included in brief.

12/11/1994 According to Cora Teague’s 01/17/1995 interview, around noon, she,

12:00 PM Coffey, and Greg Richardson were behind the A & P waiting until it was
the legal time that they could buy beer. While they were waiting, Coffey
pulled out a pearl-handled pocket knife and handed it to her and stated,
“Here cuz, | didn’t get you a Christmas present.” Coffey placed the
pocket knife in her hand. Teague recalled that the Victim had the same
type of knife and she believed it was his knife. Teague stated she saw a
gold nugget ring in the field beside the A & P.

12/12/1994 According to Bonnie Mae Brumfield’s 12/19/1995 interview, Coffey came
to her house on 12/12/1994 and brought a newspaper that had the
article on the murder. She asked Coffey who he thought did it and
Coffey said, “Bobby Bragg.” Brumfield is Coffey’s first cousin.

12/12/1994 Jewell Triplett stated she was off this past Friday. The writing on the gas

12:12 PM voucher looked like that of the custodian, Violet Eller. Triplett works
Monday through Thursday. Violet works Tuesday through Friday.

12/12/1994 According to Henryk Ossowski’s 12/15/1994 interview, Ossowski saw

1:30-2:00 PM Coffey on the steps of the Hospitality House. (He believes it was

12/12/1994). Coffey wanted to know if Ossowski had heard about the
Victim. Ossowski replied that he had, and that he knew that Coffey had
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been there. Coffey got in Ossowski’s face and said, “but | left.” Coffey
stated that the police had already questioned him.

12/12/1994
2:10 PM

Detective Harrison and Detective Shook take custody of Robert Bragg in
Mountain City, TN and take him to Boone, NC. Bragg waived extradition.

12/13/1994

According to Bonnie Mae Brumfield’s 12/19/1995 interview, Coffey came
back to her house on 12/13/1994. Bonnie asked Coffey what Bragg killed
the Victim with. Coffey said that Bragg had a trailer hitch ball in a sock.
Coffey said that the morning after the Victim got killed, Coffey woke up
with over $600 on him. Coffey said he didn’t know where it came from.
While there, Coffey opened his wallet. Brumfield saw a lot of money.
There were a bunch of $20 bills and at least one $50 bill. Brumfield,
David Auton, Bryant Auton, and Chucky Brumfield were there during this
time.

12/12/1994
3:18 PM

Robert Bragg is served the warrant officially charging him with first
degree murder.

12/13/1994
1:45 PM

Detectives serve a search warrant on Bragg for all inventory and items
seized during his arrest.

12/14/1994

According to his 12/16/1994 interview, TJ Carson stated that he called
David Coffey and Harley Coffey. Harley Coffey told TJ that he saw money
that Kenneth Coffey had while Coffey was partying at his house. Harley
said that David Coffey’s mother saw $50’s and $20’s while Coffey was
flashing the money around. David Coffey said that his mother saw the
money.

12/15/1994
9:03 AM

Detective Harrison is notified by Detective Charlie Danner that Coffey
called the jail “to see how Bobby Bragg was doing.” This call came in on
Wednesday, 12/14/1994 (time unknown).

12/15/1994
9:00-10:00 AM

In his 12/16/1994 interview, TJ Carson stated that he saw Coffey at the
courthouse. He and Coffey were outside smoking around 9:00 AM, when
TJ asked Coffey if he knew how the Victim was beaten. He asked Coffey
if he was there and Coffey initially said “No.” Coffey then said that he
saw blood and ran behind the A & P. Coffey said that Bragg told him if he
said anything, he would kill him. Coffey said he had proof that he was
with Shirley Faircloth when it happened.

At around 10:00 AM, TJ saw Coffey in the break room at the courthouse.
He saw Coffey pull out his wallet. There was a lot of money in it. TJ told
Coffey, “I bet I've got more money in my wallet than you do.” Coffey
said “l don’t think so.” TJ asked if Coffey had been working for his dad
cutting wood, and Coffey responded “I have a little bit.” TJ then asked
“Did you get your disability yet?” and Coffey said, “No.” TJ asked Coffey
if Bragg had given him money and Coffey didn’t say anything. TJ stated
that the money he saw in Coffey’s wallet was straight money that didn’t
have any wrinkles on the bills.
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12/16/1994
1:14 PM

Nancy Horton was interviewed again on December 16, 1994. During this
interview, Horton told investigators that she went to the A & P and got
the Watauga Democrat out of the newspaper rack. While at home with
her friend, Shannon, she looked at the newspaper and Horton said
“That’s that son-of-a-bitch that killed Coy.” Horton stated that she had
known Bragg for five years. Bragg used to come to her home when she
“used to drink real bad” and there were a lot of drunks there. Horton
further stated that she had given Bragg a ride in the past. Horton told
police that she had a photo of Bragg at her home. Horton stated she
would swear in a court of law that Bragg is the same person that walked
by her trailer on the evening of December 8.

At 1:14 PM, Nancy Horton provides a photograph of Robert Bragg and
detectives take the photo into evidence.

12/20/1994
3:.04 PM

Patrolman Gerald Hayes is interviewed about his 12/06/1994 arrest of
Bragg and Coffey. Hayes stated that he responded to a two intoxicated
persons call at The Pantry beside the Peddler. Patrolman Hayes recalled
one of them saying “We can go to Coy’s.” Patrolman Hayes remembered
seeing the Victim walking south toward The Pantry. Both Coffey and
Bragg were placed in handcuffs. Patrolman Rasnake patted down Bragg
and found a white sock that contained a trailer hitch ball in it. This was
located in the right pocket of Bragg’s brown coat. Rasnake asked Bragg
“Why are you carrying something like this around?” Bragg said, “I never
know when | might need to use it on somebody.” Rasnake possibly said,
“You could kill somebody with that thing.” Hayes and Rasnake asked
Bragg, “Where did you get that?” Bragg said, “l found it.” In route to the
jail, Hayes asked Bragg, “Why do you carry something like that with
you?” Bragg said, “Man, you never know; you might need it out here.”

12/21/1994
10:30 AM

Detective Shook and Harrison pick up Coffey and serve him with a search
warrant to obtain a blood sample. They transport him to the hospital to
obtain his sample. While in route, they ask Coffey if he is still willing to
take a polygraph and he stated he would be but was a little nervous
about it. Detective Harrison tells him the test will be scheduled.

12/22/1994
11:58 AM

Detective Harrison and Detective Jim Wilson search the field adjacent to
the Greenway Trailer Park (Summer Street) and the A & P. While
searching, they locate a white and red sock on the ground that appears
to have a possible stain and did not appear to have been laying on the
ground very long. They collect the sock. The remainder of the search
reveals negative results.

12/22/1994
3:55PM

Detective Shook interviews Lisa Hanes. According to her interview,
Thomas Pope told Lisa that a lady that used to live in the trailer park was
standing on the front porch when the Victim was killed. She doesn’t
recall who the lady is.
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12/25/1994 -
12/28/1994

According to Henryk Ossowski’s 01/05/1994 interview, he stated that on
Christmas day, Coffey, Cora Teague, Greg Richardson, and Shirley
Faircloth were at Ossowski’s trailer. They asked Coffey what happened.
Coffey said he went to the liquor store and when he got back, he saw
Bragg hit the Victim and blood flew. He then got scared and left. After
telling the group this, Coffey struck Greg Richardson and left with Shirley
Faircloth.

Henryk Ossowski stated that Coffey came back on the evening of
12/26/1995. Ossowski asked Coffey to leave. Coffey refused. Ossowski
called the police. The police arrived and took Coffey to jail.

Note: According to Detective Harrison’s notes, Coffey is arrested by
Boone Police in the Greenview Trailer Park and placed in 24 hour hold
until he is sober. This occurs on 12/26/1994 at 7:24 PM.

According to Henryk Ossowski’s 01/05/1994 interview, on 12/27/1994 or
12/28/1994, Coffey came back to his house. Cora Teague and Greg
Richardson were there. They asked Coffey again what happened to the
Victim. Coffey said he wasn’t there and that the Victim was like a father
to him. When Ossowski confronted Coffey with what Coffey told him on
12/25/1994, Coffey didn’t say anything else. Every time Ossowski asked
Coffey about it, Coffey gave a different answer.

12/28/1994
10:45 AM

Detective Shook and Detective Harrison interview Jolene Latty. Latty
states she can’t remember what day it was, but Coffey came to her
trailer around lunch and drank some Jack Daniels. Her on-again/off-
again boyfriend, Richard Rominger, came by about 2:00 PM and was mad
Coffey was there drinking. Coffey spent the night, and the next day went
to Ossowski’s trailer. When he returned, he said Robert Bragg had been
there at Ossowski’s trailer also.

12/29/1994

According to Cora Teague’s 12/29/1994 interview, she saw Coffey in the
field beside the A & P. Coffey came up to her and said, “I swear cuz, |
didn’t do anything.” Teague told Coffey she knew he was over there.
Coffey said that he, Bragg, and Joe went to the Victim’s trailer together.
He said that when he got back, he saw Bragg hit the Victim. He told
Teague that he tried to get Bragg off of the Victim and Bragg threw him
up against the wall. He said that Bragg and Joe both turned on him and
he left. Coffey told Teague that he went to get a girl named Chris and
that he stayed all night there. Teague stated that she had talked to Chris
and Jack Coffey (Coffey’s father) and they both said that Coffey stayed
there all night. Coffey told her that during the day, Bragg was talking
about trying to rip Henryk Ossowski off. Bragg had gone to Longvue
Motel to see Elaine and Kenny Jones on that Thursday (12/08/1994).
They wouldn’t let him in that day. Coffey told Teague that Bragg used a
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trailer hitch ball in a sock. Teague has seen the ball in the sock. Teague
stated that Bragg would keep it in his right sock on the inside of his leg.
Coffey also told Teague that while he was in jail this week, Bragg told
Coffey that if he didn’t change his story, he would kill Coffey. Coffey told
Teague that he had asked the jailer to put him in with Bragg.

12/29/1994
12:25-3:40 AM

Detective Harrison and Agent Wilson interview Joe Cothren. Cothren
contacted Detective Harrison after learning police were looking for him.
Cothren stated he was friends with the Victim but has only met Coffey
once and would not know Coffey if he saw him. Cothren stated he did
know Bragg from the Hospitality House. Cothren was asked if he had any
enemies in Boone and he stated that he owes Cora Teague $50.00.
Cothren stated he was in Ashe County at the time of the murder at his
sister’s home.

12/29/1994
1:34 PM

Detective Harrison receives a message from Nancy Horton and returns
her call. Horton has read in the newspaper “where a man was beaten
out in the east end of the county” and she mentioned that Rhonda
Carson was living off of Wildcat Road and she wondered about some of
the people that hung around her.

01/03/1994
9:30 AM

Detective Harrison testifies to the Grand Jury regarding Bragg. He
testifies about the statement that Kenneth Coffey had given to Agent
Wilson and Harrison. Detective Harrison states he didn’t give Coffey’s
name at the Grand Jury but advised them that they had a statement
from a witness that was there when the Victim was beaten at his
residence. A true bill of indictment was returned on Bragg.

01/04/1995
9:45 PM

Jolene Latty calls Detective Harrison intoxicated. She “made mention
that Kenneth Coffey said he hit Coy (Victim).” She was very intoxicated
and said she was scared.

01/05/1995
2:48 PM

Detective Harrison, Detective Shook, and Agent Wilson ask Coffey about
the polygraph and he states he doesn’t have to take the test. Coffeyisin
the Watuaga County Jail on a probation violation. They tell Coffey that
he (Coffey) said he would take the test to verify the statement he
provided to Agent Wilson and Detective Harrison on 12/09/1994. Coffey
said he wasn’t going down for the test.

01/05/1995
3:30 PM

Detective Harrison calls ADA Gerald Wilson and relays that Coffey is
refusing to take the polygraph exam, the fact that Coffey has been
spending money, that Coffey has told different tales about how he came
into the money, and some inconsistencies about Coffey’s statements.
ADA Wilson advises Detective Harrison to meet with him the following
morning.

01/06/1995
10:45 AM

Detective Harrison, Detective Shook and Agent Wilson speak with ADA
Gerald Wilson. ADA Wilson advises them to obtain a first degree murder
warrant on Coffey.
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01/6/1995
1:00 PM

Detective Shook and Detective Harrison obtain a first degree murder
warrant for Kenneth Coffey.

01/06/1995
1:57 PM

Detective Shook and Detective Harrison interview Coffey (after
transporting him to the Boone Police Department). Coffey states that on
12/08/1994, he woke up at Jolene Latty’s trailer, and then walked to the
A & P. He saw Jim Earp and Earp took him up town. Coffey sold two
rings.

Coffey then went to Attorney Diane Griffin’s office, stopped at Boone
Drug for a cup of coffee, and walked on downtown. He was stopped by
two deputies and served with subpoenas for court. He walked to
Bonjangles for a drink and tried to call two people. He spoke with a man
at Harris Teeter and then walked over to the Victim’s. The Victim said he
would like to have some beer, so Coffey walked to the Amoco station
and bought a 12-pack of Budweiser. They sat around drinking and
talking. Coffey then went to sleep and woke up around 3:00 PM. The
Victim gave Coffey $3.35 out of the front of his overalls and asked Coffey
to go get him some liquor. Coffey walked to the store, seeing Rhonda
Carson both ways.

As he walked back, Coffey saw Bragg and “Joe Cocker or something like
that” at the mailboxes. They followed him back to the Victim’s and
walked in about 30 seconds later. Coffey says the Victim thanked Coffey
for the liquor and then drank it. The Victim cussed them and Bragg
struck the Victim with both fists at the same time around the Victim’s
eyes. Coffey saw Bragg pull out a white sock that had the trailer hitch in
it out of his coat pocket. It was in Bragg's right hand and he (Bragg) hit
the Victim in the face and the Victim fell to the floor. Coffey got scared
and left. Coffey ran to the A & P and called Shirley Faircloth to pick him
up. Coffey states that when he first walked to the store, he had called
Faircloth and she had told him to call her back in twenty minutes.

Interview included in brief.

01/06/1995
7:17 PM

Detective Harrison serves Coffey with the first degree murder warrant.

01/09/1995
1:45 PM

Rhonda Carson is re-interviewed. Carson is asked why Coffey would sign
a statement saying that she (Carson) was at the Victim’s trailer on the
front porch when the Victim was beaten. Carson replied that Coffey is
just out to get even with her. Carson is also confronted with the fact that
she had talked to a co-worker on the night of 12/08/1994 about the
murder and was talking to her other co-workers on Friday morning,
12/09/1994, giving details of the crime. Carson denied these allegations.
Carson maintained that she did not know anything about the murder
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until Friday afternoon when Olen Humphry told her son TJ about the
Victim getting killed.

Carson agreed to take a polygraph.
Carson was again asked whether she called anyone on the night of

December 8. Carson stated that she called Billie Greene, who has a 910
area code.

01/10/1995 Detective Harrison receives a call from Kenneth Suddreth. Suddreth was

3:55 PM relaying information he received from Anne Cobler, who was Rhonda
Carson’s landlord. This was information that Carson had said she helped
the boys that did this to the Victim and that’s why she (Rhonda Carson)
needed to get out of town.

01/11/1995 Detective Harrison (with Lt. Willie Watson) interviews Billie Greene.

1:32 PM Greene worked at the Quality Inn with Carson. Greene stated on the

night of the crime at approximately 8:00-9:00 PM, Carson called her at
home and said “you wouldn’t believe what happened.” Carson said a
Bragg boy and her boyfriend (Kenneth Coffey) killed the Victim. Carson
said they hit him once and blood went everywhere. Carson told Greene
that she (Carson) was standing in front of the A & P and “she said the old
man tried to talk to her to her and she ignored him and if they want to
question me, that they can talk to that manager because she (Rhonda)
was right at the door and Rhonda was pacing up and down in front of the
store.”

Greene also stated that if anybody said anything that Rhonda was with
her (Greene). The call lasted maybe 20 minutes. Carson was nervous

and concerned about her son. Carson stated “l don’t have any money
but Kenny has money.”

On Friday, 12/09/1994, between 8:00-8:30 AM, while at work, Carson
started talking about it again and repeating the same information.
Greene provided the names of other employees who were around when
Carson told this story: Beatrice Seagle, Kathy Martin, Laura Hicks, Betty
Ann Houck, and Florence Beaver.

Beatrice Seagle, Kathy Martin and Laura Hicks were all interviewed by
police and confirm that Carson told this story. They also state that the
news had not come out in the Watuaga Democrat yet and Carson knew
the details above.

Betty Ann Houck and Florence Beaver were never interviewed by police.
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01/17/1995
1:25-2:08 PM

Cora Teague told police about a knife that Coffey gave her on
12/11/1994 and a gold nugget ring she saw in the field by the A & P that
looked similar to the one that the Victim had.

Detective Harrison took Teague and Greg Richardson to the field beside
the A & P. Teague showed Detective Harrison the location where she
had seen the ring. Detective Harrison was unable to locate anything.

At 2:00 PM, Teague and Richardson went with Detective Harrison to the
residence of Conrad Cox. Teague went inside. At 2:08 PM, Teague came
back out of the apartment and handed Detective Harrison a pearl-
handled pocket knife. Detective Harrison had Teague sign a property
report. Teague stated that when Coffey gave her the knife, it looked like
it had blood on it. Note: This item was tested and failed to reveal the
presence of blood.

02/12/1996

According to Judy Thomas’ 02/12/1996 interview, she had been
interviewed by Pl Jerry Vaughan (who she thought was a lawyer) and
attorney Vince Gable on 01/30/1996. Thomas told Detective Harrison
that they asked her questions and that she thinks she told the attorneys
that she thought that she talked to Bragg on a Wednesday but she’s not
sure what Wednesday she saw Bragg.

02/27/1995
6:05 PM

Crimestoppers receives a tip involving Rhonda Carson.

Information included in brief.

02/28/1995
9:45 AM

Crimestoppers receives a second tip involving Rhonda Carson.

Information included in brief.

03/01/1995
9:43 AM

Detective Shook and Detective Harrison interview Fredrick Calhoun after
picking him up at the Watauga County Jail. Calhoun was in jail with both
Coffey and Bragg. Calhoun heard Bragg denying involvement in the
crime and said Coffey must have done it. Bragg called Coffey a liar.

03/13/1995
11:20 AM

According to Tammy Pollard’s 03/13/1995 interview, she has heard a
couple of stories about the Victim’s death.

The first is that Coffey was there and Coffey ran, and Bragg chased Coffey
down and was beating Coffey and Coffey got away from him and Bragg
ran Coffey down at the A & P and Bragg threatened to kill Coffey if Coffey
told anyone.

The second is that Coffey had stayed at the trailer about twenty minutes
after Bragg had left the Victim's trailer. A few days later, Coffey was
bragging about the murder of the Victim.
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On the Thursday that the Victim was killed, according to her boyfriend,
Jack Coffey (Coffey’s dad) told Pollard’s boyfriend that his son, Coffey,
had gotten into it with the Victim earlier in the day and that Coffey had
busted the Victim’s mouth or nose. Jack Coffey said that Coffey had told
so many stories that he didn’t know what to believe.

03/20/1995
9:30 AM

Detective Harrison interviewed Coffey’s probation officer, Randy
Townsend, by phone. Townsend stated he spoke with Coffey shortly
after the murder in reference to Coffey’s probation. “Kenneth told
Randy that he had gone to the liquor store to get Coy some liquor. He
went back to the trailer and Bobby Bragg came in. Bobby and Coy start
arguing and Bragg started hitting Coy. Kenneth said he got scared and
ran away.”

03/20/1995
1:20 PM

According to Jack Coffey’s (Coffey’s father) interview, on the day the
Victim was killed, Coffey told him that he went to the liquor store and
got the Victim a pint of liquor and that while his son was there, that the
Victim turned around to Bragg and said to Bragg, “You son-of-a-bitch, get
out of my house.” He said according to Kenneth, that Bragg pulled out a
trailer hitch ball and Bragg hit the Victim and blood splattered. Kenneth
told Jack that he ran to the A & P and was sitting on the bank, Bragg
came around the A & P, threw down a $100 bill and Bragg ran on.
According to Kenneth, Tony Triplett and his wife saw him at the A & P.
Kenneth told Jack that there was also a blond-headed man at the
Victim’s trailer.

03/21/1995
2:45 PM

Detectives interview and polygraph Coffey.

Interview included in brief.

03/23/1995
3:30 PM

Detective Harrison went to Rene Nelson’s home and spoke with her and
her sister (name not provided). Detective Harrison asked both of them if
they had seen a female in the trailer park in the afternoon on the day
that the Victim was killed. They said they had not. Detective Harrison
asked if they knew Rhonda Carson and if they had seen her that day.
Both stated that they had not seen her that day.

03/24/1995
3:10 PM

Detective Harrison returned to speak with Rene Nelson and her mother,
Linda Wilcox. Harrison asked Nelson again if she had seen a female in
the trailer park on the day that the Victim was murdered and she stated
she had not.

04/20/1995
9:58 AM

Defense Attorneys for Bragg viewed the physical evidence and requested
that latent lifts be taken from the vodka bottle collected from the
Victim’s home.

05/01/1995
10:40 AM

Detective Harrison and Detective Shook process the vodka bottle for
prints.
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Note: Boone Police Department had the one identifiable print located
on the vodka bottle compared to Coffey, Bragg, the Victim, and two
employees who were working at the ABC Store and handled the bottle
on 12/08/1994. All five individuals were excluded as matching this print
and the print remains unidentified.

09/01/1995

Jonathan Harmon was interviewed. Harmon was in jail awaiting his court
date on 09/06/1995. Harmon stated that while he was in jail, he was in a
cell across from Coffey. Approximately two and a half to three weeks
prior, Coffey started talking to Harmon. Harmon stated that Coffey told
him that he was drunk, and around 5:00 PM Coffey went over to a guy’s
trailer. He thought that Coffey said the guy’s name was Cory. Coffey
told him that the guy had been getting checks, had been saving money,
and had around $1,500. Coffey then told Harmon that he “killed the
man” or “killed the old man” and got around $1,500. He said that he hit
him and that he didn’t mean to kill him. Harmon stated that Coffey told
him that he left and went to The Pantry and called a woman by the name
of Rhonda to come and pick him up. After she picked him up, Coffey
went back to his house in Sampson. He got scared, took a shower, and
burned his shirt and pants. Coffey told Harmon that after that, some
woman took him to a bar in Blowing Rock and he stayed there until 11:00
or 12:00.

Harmon further stated that later in the day, Harmon was telling Dwayne
Barksdale what Coffey had told him. He thought that Coffey was asleep,
but Coffey got up, gave him a look and went to the telephone. He heard
Coffey tell someone he called “Dad” that “the little son-of-a-bitch is
making up something about my case and he’s lying.” Coffey requested
that his dad have his lawyer come up that day. Coffey then threatened
Harmon by telling him “When | get out, I’'m going to kill you and I'm
going to smash your face in.”

Harmon stated that around 2:30 PM, he told Pam, the jailer, what Coffey
had said and about the threats that Coffey made and asked to be moved.
Later that evening, jailer Danny Yates moved him to another cell.

02/07/1996
4:02 PM

According to an interview of Kenneth Coffey by Agent Wilson, Coffey had
requested to speak with ADA Jerry Wilson and Agent Wilson was
instructed by ADA Wilson to meet with Coffey. Prior to this, Coffey had
been offered a plea arrangement which was contingent on his truthful
testimony in future court proceedings. Coffey wanted to discuss
guarantees from the District Attorney’s Office that his court disposition
would be amended if he testified against Bragg.

Interview included in brief.
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Agencies and Agents

After the Victim’s body was discovered, the Boone Police Department (BPD) and the
North Carolina State Bureau of Investigation (SBI) began investigating this case. Detectives Jim
Harrison and Mark Shook of BPD were assigned to the case. Agent Steve Wilson of the SBI also
responded to the crime scene and assisted with the field investigation. Agent Pam Tully of the

SBI assisted with processing the crime scene.

Initial Investigation

On the evening of Thursday, December 8, 1994, Detectives Shook and Harrison of BPD
arrived at the scene and began their investigation. In the early morning hours on December 9,
1994, Agents Wilson and Tully of the SBI arrived at scene and began their investigation. This
involved taking crime scene photographs, measurements, and collecting items of physical

evidence. A diagram of the crime scene is included below.
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Although crime scene photographs were taken, many were under or over developed
and therefore the images captured cannot be seen. This is noted in the BPD Detective notes as
being due to issues with the camera used. The crime scene photographs that can be seen are

included below.
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Coffey Interviews, Arrest, & Polygraph

Coffey was initially interviewed on Friday, December 9, 1994, the afternoon after the
crime occurred. Coffey was interviewed again on January 6, 1994 and was subsequently
arrested after that interview. On March 21, 1994, Coffey took a polygraph. Coffey made
several comments to the polygraph examiner, Agent Jonathan Jones of the SBI. He then gave a
statement to Detective Shook. A copy of each of Coffey’s statements, along with the results of

his polygraph examination, are included below.
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SBI FILE: 494-H-32
ACTIVITY: December 9, 1994
VICTIM: Coy (NMN) Hartley
DICTATED: March 21, 1995
RECEIVED: March 28, 1995
TYPED: March 29, 1995

COPIES: (1) Records; (2) SA D. S. Wilson;
: (3) SAC J. S. Momier, Jr.; (4) District Attorney
J. T. Rusher

Kenneth Eugene Coffey, W/M/29/DOB: 01/24/65; Residence: Route 4,
Box 519, Sampson .Community, Boone, North Carolina, Telephone:
704 264 4340; Bus1ness Jack ,Coffey (Father), Route 4, Box 519,
Boone, North Carollna,-Telephone 704- 264 4340; (Suspect):

Coffey was 1nterv1ewed between approximately 1:48 p.m., and

Ts -p.M., on Frlday, December. 9, 1994, by SA D. S. Wilson and
Detectlve Ts B Harrlsonfwhlle in Detective Harrison's office at
the Boone Pollce Department ln Boone, North Carollna r-Rlso .
present at tlmes durlng thls interview was Détective M Shook.

Detective ‘R: O.-Hallej;—~of-the Watauga County Sheriff's 0ffice-in
Boone, was, contacted by 1nvest1gators due to hls belng famlllar

: 7 s “SA Wllson learned that Kenneth
Coffey does nét-havera - valldwdrlver s licensei- -SA Wiiscn - -

traveled w1th Detectlve Halle in_ an, attempt to locate Coffey at
2ive® resul Detectlve Halle was -

Erobatlon and 1s —
_fJanuary 6, 94 “dack’ Coffey said’
'gFalrcloth s, then he may be at Coy

travelang from theﬂA'& P Grocery Store

Coffey wasllnltlally‘contacted at the re51dence of Shlrley
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Falrcloth at Shoy Cole Street in Boone, by Detectlve Halle .and
SA ‘Wilson at approx1mately 1:24 p.m. Detective Halle asked '
Faircloth if Coffey was there and she responded that he was.
Coffey came, to the ‘door and “then’ walked outside to. Speak with
Detective . Halle and SA Wilson. Detective'Halle told Coffey that
SA Wllson .was needlng to speak to him about a hom1c1de case
belng worked by the Boone Police Department. Detective Halle
asked Coffey if he would accompany 1nvest1gators to the police
department to answer questions. Coffey responded that he would
and was told that investigators would return him to the
destination of his choice.’ Coffey was asked by Detective Halle
if he was carrying any weapons and -he responded no. Coffey was
not handcuffed .or.restrained before gettlng 1nto Detectlve o

v

he had heard that’ Coy was dead Frém Falrcloth
';call from Hazel Byers thls' o

agree ; coﬁpany—investlgators to’ the offlce ‘for an a;w
1nterv1ew.‘-Coffey responded to the effect,’"Sure."~w had

frv1ew of“Coffey began at:approx1mately 1 48 p m.,
astetectlve Harrlson asked hlm personal data relatlnghtOIhls
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type athletlc pants, andva navy winter.vest

The formal 1nterv1ew of Coffey began at approx1mately 1:48 p.m.

Coffey was. agaln told that 1nvest1gators apprec1ated hlS ,
assistance by consenting to be interviewed on this date. Coffey
was also told that he was not under arrest and that if he needed
anything he would need to tell 1nvest1gators Coffey indicated
that he-understood this. S

Detective Harrison initially asked Coffey personal data
questions pertaining to such facts as his full name, date of
blrth address,.telephone, et cetera . Coffey indicated that he
was 5‘9" tall and welghed 180" pounds , HlS Soc1al Securlty

Coffey stated that. he has known Coy since Coy was. about 70 years
old j Coy is at the ABC Store several tlmes a day Hazel Byers
,called‘and sald that Coy was dead He has never had words

eyt hawe F

?%Etefdaym(Thursday,'DeCember 8, 1994), he was at the A & P on
two occa51ons He asked Mr Sw1ft,,the manager,,what time it
”and he sald 3 45 p.m} He sald not to be 1n_the A & P or he

"call the pollce

7 ”last tlme h s w'Coy ‘was at about 3:30 p ‘m., " (Thursday, -
Decefber~8, 1994y : " ‘He- had gone by to' just:tell: Coy’ Merry-
Chrlstmas Coy, asked him to go to the ABC Store for him.and
gave “Coffey $3. 35 to by vodka*wQCoy took the money from hls o
' eﬁdid;nbtrsee a*wallet;z -Coy looked pretty drunk
Coy was 51tt1ng at” hlS table

Bobby Bragg was there w1th Joe Cocker, he

lS notrsure of Joe S. last name: - Joe.is a: blond headed. guy. He
;really know Joe and.has seen hlm tw1ce He used to date

When Falrclothaplcked hlm up at the A & P she drove to Blow1ng

S 000021
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Rock where they went into Woodlands for a couple of hours. They
then went to Ichabod's for an hour or an hour and a half.

He (Coffey) had a couple of hundred dollars on him yesterday

He had done some work for Jeff Greene in Blowing Rock -and was
paid on Wednesday in the amount of either $280 or $286 He was
pald in cash. He.had met w1th Greene behind Makotos Restaurant,
he can't say about a time, but it was between 9 a.m. , and

9:30 a.m. After leaving, he caught a ride in a Brown .Bronco to
BAho Motel' and walked the rest of the way to his trailer in
Sampson. By Thursday morning heqhad spent the money and was
broke. ' C ‘

He had left Joleen 'S (phonetlc spelllng) ,ﬁl%ﬁégéiRéhlﬁ&er
stays there sometlmes T T Raamem e

He went to the Amoco and bought a 12 pack of Budwelser beer in’
bottles EiHe went to ‘Coy! S, arr1v1ng around 11 a.m. ,.and drank
w1th Coy. He drank four or flve of the“beers, whlle Coy drank
the rest.{, ST ' ; .

fie ‘st “to_EAE AmbEd Btueed 678 M, "and 10 4. i

He had been to Attorney Dlane Grlffln §° offlce tHat' mornlng
Griffin is working on his disability. He went to set up an
app01ntment for next Tuesday,:December 13, :1994,. at, 11 a.m.
(Coffey shows 1nvest1gators ‘a’ blisiness. card: 'with thlS date and
tlme )
At 9 Himd ~he‘caught a‘rlde w1th Joe Earp from the AV' g

gave hlm a ride: to the Golden Pawn, ngh Country Gold,and Pawn
He sold “two ! rlngs One of" the rlngs he sold to Earp and the*
sther* ‘he - pawned -

Whlle walklng back from town, whlle ifi- the V1c1n1ty of the
McDon'ldfs, two. deputles stopped hlm and served Subpoenas ‘on him

e’ ther 45 +to urphy’szestaurant because he left hlS
jacket andia5bottle ‘of ‘medicing there. When Heé~ ‘got” there, B

Murphy § was not open, but he knocked on the door, A lady let
hlm 1n and he asked them.lf_they had seen hls med1c1ne i HlS

000022
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Bragg is carrylng a white sock. contalnlng a chrome traller hitch
and is designed to screw down on a stud for mounting on a
bumper. Bragg also carries a knlfe with a handle llke a set of
"brass knuckles . 8

He' did not see Bragg hit anyone. Bragg has h1t on separate past
occasions Doyle Pitts, Roger Winkler, and Louise Coffey
(Kenneth‘s ex- -wife) . . Loulse had to get several stltches

At another p01nt, 1nvest1gators asked Coffey to repeat detalls
regarding his activities on December 8, 1994. Coffey stated
that sometime between 8 a.m., and 10 a.m. ;, he went into the
Acho and bought ,a 12- ~pack of beer and . took it. to. Coy's trailer.
He drank thé peer with Coy,} He, then went by. Rlchard Romlnger s
and Joe Lynn s”(phonetlc spelllng) 'He. went uptown ‘getting a
rlde w1th J